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Sairauksien ehkäisyn 
ja hoidon kuukausi  
Hyvät rotarisiskot ja -veljet, kuluvan 
kuukauden teema ’Sairauksien ehkäisyn ja 
hoidon kuukausi’ voidaan nähdä useasta 
näkökulmasta. Tässäkin lehdessä on hyviä 
esimerkkejä siitä, miten tähän asiaan 
voidaan vastata. 

Rotary Internationalin keskeisiä tavoitteita 
on palvella ja tukea. Näitä tavoitteita 
Rotarysäätiön toiminta toteuttaa, mitä 
suuremmissa määrin. Rotarysäätiön 
avustustoiminta suunnataan meille tutuksi 
tulleille seitsemälle keskittämisalueelle, 
joista yksi on juurikin ’Sairauksien ehkäisyn 
ja hoito’. Palautin mieleeni kyseisen 
keskittämisalueen tavoitteet: 

Luulenpa, että jos meiltä äkkiseltään kysyisi 
’Mitä ehkäiseviä sairaanhoidon ohjelmia 
muistat’, tulee eittämättä mieleen 
ensimmäisenä PolioPlus ja Malaria. 
Rotareina olemme tehneet ison työn polion 
poistamiseksi, mutta töitä on vielä tehtävä, 
emme voi nyt luovuttaa, jokaisen tukea 
tarvitaan.  

Ukrainassa hätä on suuri ja tarviketukea 
ukrainalaiset tarvitsevat siellä niin kuin 
myös täällä. Tähän piirissämme on vastattu 
erilaisin toimenpitein.  

Uutta Rotarysäätiön katastrofirahastoa 
’Rotary Disaster Response Grant:ia’, on 
hyvin käytetty ukrainalaisten hädän 
lieventämiseen. Myös muita 
auttamistoimenpidemuotoja on eri 
klubeissa käytetty. Tämä kuvastaa 
mielestäni sitä, että rotarius ja Rotaryaate on 
voimakas tässä piirissä. Olen kiitollinen 
siitä, kiitos ystävät! 

Palaan vielä kotimaahan ja siihen, miten 
lainsäädäntömme turvaa meidän 
mahdollisuuksia saada asianmukaista perus- 
ja ennakoivaa hoitoa, unohtamatta 
työterveyshuoltoa. Meillä on olemassa 
hieno järjestelmä ja ennen kaikkea niissä 
osaava henkilöstö, joita todella arvostan.  

 

Once again!  
Our District has a vacancy for an expert position. 
Our District announces a vacancy for COL representatives to serve at  
the Councils on Resolutions and the Council on Legislation until Thursday 12.1.2023. 
The position is for a three-year term, with  

- 2023, 2024, and 2025 Councils on Resolutions 
- 2025 Council on Legislation. 

Any club in our district is eligible to submit a nomination for this demanding position.  
The club's nomination in Finnish, with a justification signed by the club’s secretary and 
president, and the nominee’s personal statement in English, should be sent by 12 
January 2023 to maire@huopalainen.net. 

Eligibility for the post, Duties and Language skills 
Eligibility  
To serve as representative, a candidate must:  

- Be a member of a club in the district;  
- Have served a full term as an RI officer, likely as a district governor, at the time 

of election (See Special Situations below if a past governor is not available.);  
- Understand and be qualified, willing, and able to perform the duties and 

responsibilities of a representative.  

However, districts should also consider someone who is:  
- Digitally literate  

- The Councils are moving online more and more each year. Representatives 
need to be comfortable using apps, websites, and other digital media;  

- Representatives must be able to send and receive emails from Rotary and be 
able to log in to their My Rotary account;  

- Important to be comfortable with reading and reviewing digital documents in 
order to competently participate in the legislative cycle;  

- Voting in the Council on Resolutions is electronic only through My Rotary.  
- Able to complete mandatory Council training 

• Representatives are required to complete online representative training 
through Rotary’s Learning Center and attend COL training at a 2024 Rotary 
Institute. 

• Participation at the Rotary Institute is not funded by Rotary International. 
- Able to attend the Council on Legislation for its entire duration  

• The Council is a week of long days. Please choose your representative 
carefully to ensure they are physically capable of completing their 
assignment.  

Representatives’ Duties  
Duties of a Council representative are as follows:  

- Assist clubs in preparing proposed resolutions and enactments;  
- Discuss proposed resolutions and enactments at district meetings;  
- Be knowledgeable of the attitudes of Rotarians within the district;  
- Give critical consideration to all proposed resolutions and enactments and 

effectively communicate their views on such proposals to the Councils;  
- Act as an objective legislator;  
- Participate in the Councils on Resolutions;  
- Attend the Council on Legislation for its full duration; and  
- Report on the deliberations of the Councils to the clubs in their district following 

the meetings of the Councils.  

Language skills  
Interpretation and translation for the Councils will be tentatively provided in:  

• English • Japanese • Portuguese • French  
• Korean • Spanish• Mandarin  

A candidate must be proficient in one of the Council languages.  
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- parantaa paikallisen 
sairaanhoitohenkilökunnan 
tehokkuutta ja osaamista 

- tukea ehkäiseviä sairaanhoito-
ohjelmia rajoittaakseen tarttuvien 
tautien leviämistä ja vähentääkseen 
muiden tautien esiintyvyyttä ja niihin 
liittyviä komplikaatioita 

- parantaa sairaanhoidon paikallista 
infrastruktuuria 

- kouluttaa ihmisiä ja auttaa 
ehkäisemään tärkeimpien 
sairauksien leviämistä 

- ehkäisee sairauksista ja tapaturmista 
johtuvaa fyysistä vammautumista 

- tukee sellaisten henkilöiden opintoja, 
joita kiinnostaa jokin 
terveydenhuoltoon liittyvä ammatti. 
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Reino Korhonen, Johtava työterveyslääkäri, eläkkeellä 
 

Työterveyshuolto johdon tukena   
Työterveyshuolto kuuluu kaikille työssä 
käyville. Työterveyshuolto yhdessä johdon 
kanssa edistää terveellistä työympäristöä ja 
turvallisia työoloja. Työterveyshuollon 
tavoitteena on tukea työntekijän työkykyä. 

Työterveyshuollon tehtävät perustuvat 
lakiin sekä työnantajan ja 
työterveyshuollon väliseen sopimukseen.  

Työterveyshuolto suunnitellaan kunkin 
organisaation omien tarpeiden perusteella. 
Tarpeet määritellään yhdessä työnantajan, 
työntekijöiden ja työterveyden 
ammattilaisten kanssa.  

Johtaminen on toimintaa, jossa on 
tarkoitus saada aikaan tuloksia ihmisten 
avulla ja ihmisten kanssa. Tavoitteellinen 
johtaminen toimii työhyvinvoinnin ja 
työkyvyn ylläpitäjänä. 

Työpaikan työterveyshuolto tukee 
suunnitelmallista terveyttä edistävää 
kulttuuria sekä huolehtii työpaikan 
henkilöstön työkyvyn ylläpitämisestä ja 
työympäristön terveellisyydestä. Se tutkii, 
seuraa, raportoi ja ohjeistaa pitkäjänteisesti 
työpaikan kehittymistä työterveyttä 
edistävään suuntaan. 

Työterveyshuollossa tehdään mm. 
työhöntulotarkastuksia, arvioidaan 
työkykyä, hoidetaan tai ohjataan hoitoon 
tai kuntoutukseen. Työterveyshuolto 
osallistuu myös mm. pitkältä sairaslomalta 
työhön palaamisen prosessiin sekä 
sairaudesta johtuvien työjärjestelyiden 
suunnitteluun.   

Työnantaja voi hankkia myös 
työtekijöilleen sairaanhoidon palveluita, 
joiden sisältö sovitaan kunkin yrityksen 
tarpeiden ja taloudellisten resurssien 
mukaan. Työterveyshuolto saa jo 
sairauskäynneillä tietoa mahdollista 
työperäisistä terveysongelmista ja voi ottaa 
yhteyttä yrityksen johtoon ongelmien 
poistamiseksi ja/tai korjaamiseksi. 

Työterveyshuollon suora yhteys yrityksen 
johtoon takaa parhaan tuloksen 
riippumatta yrityksen koosta. Kun 
työterveyshuolto on tietoinen yrityksen 
”terveystaseesta” ja voi siten suunnata 
resurssit oikein työkyvyn edistämiseksi. 
Myös ongelmatapauksissa luottamus 
työntekijän, johdon ja työterveyshuollon 
kanssa edistää asioiden sujumista. 

 

Ilmarisen johtaja, työkykyriskien ennakointi 
ja tutkimus, lääketieteen tohtori, 
työterveyshuollon ja työlääketieteen 
erikoislääkäri Kari-Pekka Martimo on 
kiteyttänyt asian näin:  

”Suomalaisilla työpaikoilla on vahvat 
perinteet työkykyä ylläpitävässä toiminnassa 
ja yhteistyössä työterveyden kanssa. Tämä 
antaa erinomaisen pohjan tiikerinloikalle 
strategiseen työkykyjohtamiseen. Kun 
operatiiviset toimenpiteet liitetään osaksi 
liiketoimintaa tukevaa kokonaisuutta, 
edistetään arjen toimenpitein henkilöstön 
työkykyä ja pienennetään 
työkyvyttömyysriskejä.”  

Reino Korhonen 
Johtava työterveyslääkäri, eläkkeellä 
Savonlinna Rotaryklubi ry 

 

   
Osmo Siira, PDG, Piirin viestintätoimikunnan pj. 
 

Rotarypiirimme viestinnän kuulumisia ja 
suunnitelmia  

Koulutusaineistot  
Uudet koulutusaineistot löytyvät jatkossa 
sekä ’Ajankohtaista’-osiosta kunkin 
tapahtuman jälkeen tapahtumaotsikon alta 
ja lisäksi ’Ajankohtaista’-osion ’Koulutus’-
kohdasta aiheittain. Vanhat 
koulutusaineistot löytyvät ’Ajankohtaista’-
osiosta kunkin tapahtuman alta. 

Piirille oma Gmail-sähköpostiosoite 
Oman Gmail-sähköpostiosoitteen avulla 
pääsemme piirinä hyödyntämään Googlen 
monia palveluja. 

Piirin Facebook  
Facebookimme on lisännyt suosiota. 
Tykkääjiä/kävijöitä on jo yli 400. Kävijät 
ovat pääasiassa piirimme rotareita,  mutta 
myös ulkopuolisia ja rotareita muualta. 
Sieltä löytyy nopeaa tietoa ja ajankohtaisia 
linkkejä. Lisää tarvittaisiin aineistoa piirin 
klubien tapahtumista ja tilaisuuksista. 

Instagram 
Suljetusta Instagramista ollaan 
kehittämässä piirille omaa kuvapankkia, 
johon piiri, klubit ja rotarit voivat tallettaa 
kuvia ja videoita suoraan tapahtumista ja 
tilaisuuksista ym.  Kuvien ja videoiden 
kuvapankkikäyttöön pitää kysyä kohteilta 
lupa.  

Klubien viestintävastaavat – klubin viestijä 
Rotaryn sisäinen ja ulkoinen viestintä on 
nopeassa muutoksessa mm. uusien 
välineiden ja uusien viestintätapojen 
vuoksi. Sen vuoksi on klubeissakin hyvä 
miettiä viestintäasioiden vastuutusta ja 
organisointia. Tehtävät voi olla jaettu 
useammalle.   

Jatkuu sivulla 3. 

Zoom-verkkoviestintä 
Zoominkäytön helpottamiseksi ja 
tehostamiseksi, hankimme 
rotarypiirillemme oman Zoom-
liittymän. Se soveltuu hyvin myös 
apulaiskuvernöörien ja piirijohdon 
laajempaan käyttöön. Omaan 
pilvitallennustilaan voimme  jatkossa 
tallettaa paremmin myös 
nauhoitteita. Koulutus oman 
Zoomiin tammikuun alkupuolella. 

Klubit voivat hankkia edelleen myös omia Zoom-liittymiä. Kannattaa hankkia 
maksullinen Pro Zoom, jossa on käyttöaikaa 30 tuntia/kokous ja 5 GT 
pilvitallennustilaa. Osanottajia kokouksessa voi olla joka 100.  

Zoom-liittymä maksaa  klubille 139,90 €/v. Annan klubille tarvittaessa opastusta 
käyttöönottoon ja varsinaiseen käyttämiseen. 

 

Piirin nettisivut 

Kalenteritoiminto  
Kun klubilla on uudistetut nettisivut, niin klubin omille sivuille tapahtumaosioon 
päivittämät klubin kokoukset ja tapahtumat siirtyvät automaattisesti piirin sivuille 
uuteen kalenteriin kaikkien klubien osalta.  Näin saamme piirin rotareiden käyttöön 
yhteisen kalenterin, jossa näkyy piirin klubien tulossa olevat ja  myös menneet 
tapahtumat. Kalenteri toimii myös esitelmöitsijäpankkina. 

Sivujen kävijälaskuri 
Sivujen kävijälaskurin avulla tiedämme, koska ja paljonko kävijöitä on ollut sivuillamme 

Google-kääntäjänappi 
Google-kääntäjätoiminnon avulla on kätevä kääntää sivujen sisältö lukemattomille 
kielille. Tämä on kätevää mm. vaihto-oppilaille ja ulkomailta sivuilla vieraileville 
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Jouko Tuomisto, Kuopio-Veljmies Rotaryklubi 
 

Poukkoilevaa uraa Rotaryssa 
Sivulta 2 / klubien viestintävastaavat… 

Viestinnän ja julkisuuskuvan kehittäminen 
on pitkäjännitteistä jatkuvaa työtä.  Sen 
vuoksi tehtävän on hyvä olla myös 2–3-
vuotinen. 

Tarkoituksemme on käynnistää ensi 
vuoden alkupuolella Zoomilla piirin 
klubien viestintävastaaville ja asiasta 
kiinnostuneille Rotareille koulutusta ja 
opastusta viestinnän eri osa-alueista 
useassa osassa. 

Perustamme myös oman yhteisen 
sähköpostiryhmän klubien 
viestintävastaaville, johon lähettelemme 
mm.  ajankohtaista viestintä ja 
julkisuukuva-asiaa ja voimme jakaa infoa. 

Klubin presidentti/sihteeri 
Ilmoittele mieluusti tammikuun alkuun 
mennessä, kuka tai ketkä ovat klubisi 
viestinnästä ja julkisuukuvasta vastaavia ja 
heidän yhteystietonsa suunnitellun 
toiminnan käynnistämistä varten 

Viestintä terveisin! 
 
Osmo Siira 
PDG Piirin viestintätoimikunnan pj.  
Email osmo.siira@cwan.fi 
P. 040 521 5955 
 
 

Kirjoitan tätä rohkaisuna kaikille siinä mielessä, että olematta intomielinen ja 
antaumuksellinen rotari, rotaryjäsenyys silti voi tuottaa monenlaista iloa ja vaihtelua 
elämään – puhumattakaan monista merkittävistä ihmissuhteista, joita ilman olisi jäänyt 
rotaryjärjestön ulkopuolella. Se, että kaikissa elämänvaiheissa ei ehdi tai jaksa, ei ole 
kovin suuri este, koska toisaalta hyödyt ovat merkittäviä. Tässä auttaa se, että 
Kansainvälinen Rotary on liberalisoinut viikkokokouksien osallistumistavoitteita. 

Minut kutsui tutustumaan rotaryjärjestöön rovasti Antti Ahonen, joka oli 1984–1985 
Kuopion Rotaryklubin presidentti. Olin tutustunut häneen kutsuttuani hänet kotiimme 
kahville, kun sukulaisemme Etelä-Suomesta vieraili Kuopiossa ja Antti oli hänen 
kurssikaverinsa. Näin mutkallisia ja sattumanvaraisiakin liikkeeseen kutsumiset voivat olla 
ja kannattaa käyttää tilaisuuksia hyväksi. 

Vuosiin ainoa luottamustehtäväni klubissa oli nuorisovaihtoasiamiehen tehtävä, jota 
hoidin kolmisen vuotta 1980-luvulla. Se oli paljon yksinäisempää ja vähemmän 
muodollista kuin nykyään, nuorisovaihtotiimien tulo on ollut todella positiivinen 
uudistus. Presidentin tehtävään tullessani 1996 ilmoitin heti, että en työni takia ehdi olla 
aktiivinen presidentti, enkä liioin ollut. Loppuvuodesta jopa unohdin yhden kokouksen, 
kun kesäkuun ensimmäinen kokous oli lounaskokous talvikaudesta poiketen. Jotenkin 
vuosi kuitenkin rämmittiin läpi. 

Kuvernööriehdokkuus tuli 
aika yllättäen, kun edelline n 
ehdokas perui ja muutti 
sittemmin piirin alueelta pois. 
Klubi joutui lennosta 
valitsemaan uuden ehdokkaan 
jo hyväksytyn tilalle. Toiminta 
piirineuvostossa 
kuvernööriehdokkaana ja 
tulevana kuvernöörinä antoi 
kuitenkin sen kokemuksen, 
mikä vasemman käden 
rotarilta oli kokonaan 
puuttunut. Myös koulutukset 
ensin Valkeakoskella 
Suomen Rotaryn, sitten 
Oslossa vyöhykkeen ja 
lopulta Las Vegasissa RI:n 
kuvernöörikoulutuksen 
aikana antoivat hyvän 
tuntuman siihen, mitä rotaryliike tarkoittaa. 

Jatkuu alapuolella… 

Suomen kuuden piirin kuvernöörit 2008-2009 muodostivat hyvin 
kiinteän ryhmän, joka kokoontuu edelleen, joskin covid-aikana on 
ollut tauko. Kun olimme 2007 GETS (Governor-elect training 
seminar) -koulutuksessa Oslossa, mietimme, mitä voisimme tehdä 
yhdessä. Siinä palaverissa päätettiin kaksi asiaa. Jokainen tuleva 
kuvernööri lahjoitti henkilökohtaisesti Rotarysäätiölle PHF-
tunnustuksen edellyttämän summan ja osti puolisolleen PHF:n.  

Toiseksi päätettiin esittää Kansainväliselle Rotarylle, että se ottaisi 
seuraavaksi suurhankkeekseen polion jälkeen ilmastonmuutoksen 
torjunnan. Seminaarissa ollut vuoden 2007-2008 RI:n presidentti 
Wilf Wilkinson vähän nikotteli ja sanoi, ettei hän nyt ehkä 
kuitenkaan lähde tätä ehdottamaan. Sen verran se kuitenkin 
vaikutti, että Rotary International -lehteen saatiin pieni kirjoitus 
asiasta, ja Wilkinson seuraavan kevään presidentin kolumnissa 
fundeerasi asiaa. Tästä hän sai mielipidepalstalle pari kiukkuista 
vastinetta, ettei rotaryn pitäisi sotkeutua politiikkaan. Ilmeisesti 
polio ei edellytä politiikkaa, mutta ilmastonmuutos edellyttää. 
Sittemmin ympäristöasiat ovat nousseet RI:n agendalle. 

Myös kuvernöörikausi alkoi vähän yllättävillä käänteillä. Klubini 
torppasi kahdelta professoritasoiselta naisehdokkaalta jäsenyyden. 
Kun kuvernöörin tehtävä on valvoa, että Kansainvälisen rotaryn 
sääntöjä noudatetaan, ei minulle jäänyt muuta mahdollisuutta 
kuin erota klubista. Se tapahtui niin viime hetkellä, että 
jäsenyyteen uudessa klubissa meni hiukan aikaa, ja minusta tuli 11 
kuukauden kuvernööri ja edeltäjästäni Heikki Helevuosta 13 
kuukauden kuvernööri. 

 

Kuvernöörivuoteni alussa 2008 oli jäseniä 52 klubissa yhteensä 
1851, vuoden lopussa 30.6.2009 1832. Vuonna 2005 jäseniä oli 
ollut yli 1900, ja siitä lähtien lasku on jatkunut, vaikka 2007-2008 
oli hiukan kasvua lähinnä uusien naisjäsenten liittymisen takia. 
Jäsenmäärän lasku näkyi mm. Kymenlaaksossa teollisuuden 
kuihtumisen seurauksena. Jäsenkysymys on ollut piirin 
keskeisimpiä ongelmia, joka kaipaa kipeästi nopeita ratkaisuja 
muutoin uhkaavan piirin lopettamisen takia.  

Klubikierros näissä 52 klubissa antoi hyvän kuvan 
moninaisuudesta ja siitä, että kaikilta osin tulevaisuuden ongelmiin 
ei ollut ratkaisua. Se tarkoittaa, että muita mahdollisuuksia on 
käytettävä hyväksi sitä tehokkaammin, niistä tärkeimpänä 
naisjäsenten määrän reipas lisääminen. Kuka sanoikaan, että 
joillekin ongelmille ei voi mitään, osaan pystyy vaikuttamaan, ja 
osa ratkeaa itsestään. Keskeistä on tunnistaa ne, joihin voi 
vaikuttaa, ja keskittyä niihin. 

Omista kuvernöörikauteni ”saavutuksista” osa on hiukan 
huvittavia. Minua ärsytti oikeakielisyysihmisenä englanninkielisten 
termien ujuttaminen toimintaan, alkaen governorista, governor’s 
ballista ja districtistä. Sain Suomen Rotaryn hallituksessa läpi 
käännöskomitean puheenjohtajan tuella termin suomentamisen 
kuvernööriksi, vaikka vanhat rotarit olivat sitä mieltä, että se 
aiheuttaa epämiellyttäviä mielleyhtymiä kenraalikuvernööristä. 
Vastasin, että Bobrikoffista on aikaa jo yli sata vuotta, niin eiköhän 
se voitaisi jo unohtaa. 

Jatkuu sivulla 4 
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Kuva 1. Rotarykonventiossa Birminghamissa 21-24.6.2009 pääsi 
näkemään haukkametsästystä keskiaikaisen linnan pihalla, 
nahkaesiliinaisen kultasepän työskentelyä 1800-luvun pajassa, sekä 
maailman tunnetuimman simpanssitutkijan Jane Goodallin esitelmää 
(kuvassa). Tuskin olisi ilman rotarya ollut mahdollisuutta kokea 
mitään näistä. Hullumminkin voisi juhannusta viettää. 

Ilmoita klubisi viestinnästä vastaavista 
yhteystiedot Osmolle 
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Jatkuu sivulta 3  

Toinen uudistus oli klubien rekisteröiminen rekisteröidyiksi 
yhdistyksiksi. Huoleni oli, että jos päätöksiä ei tehdä 
rekisteröityneen yhdistyksen nimissä, yksittäiset viranhaltijat ovat 
vastuussa ongelmien tullessa. Riski on merkittävä esim. 
nuorisovaihdossa. Jos jouduttaisiin korvauksiin, ne lankeaisivat 
ainakin ensi kädessä nuorisovaihtoasiamiehelle ja presidentille 
henkilökohtaisesti. Toinen syy oli se, että Suomen Rotary oli 
rekisteröity yhdistys. Sellaisen yhdistysjäseniä voivat olla vain 
rekisteröidyt yhdistykset, ja siksi kaikki piirit oli rekisteröity, mutta 
niiden säännöt eivät millään lailla toteuttaneet ajankohtaisen 
yhdistyslain säädöksiä. Siksi ne piti muuttaa, ja oli kaksi 
vaihtoehtoa, joko piirit olisivat piirin kaikkien henkilöjäsenten 
muodostamia yhdistyksiä, tai sitten jäsenklubien pitäisi olla myös 
rekisteröityjä yhdistyksiä. Pienehköllä napinalla tämä muutos meni 
läpi, vaikka kauteni aikana ihan kaikki klubit eivät ehtineet viedä 
rekisteröintiä loppuun. 

Piirin sääntöjen uudistuksessa tuli vastaan yllättäviä hankaluuksia 
RI:n juristien kanssa. Amerikkalaisten oli erittäin vaikea käsittää, 
että jonkin pienen ja mitättömän maan oma lainsäädäntö menisi 
säännöissä Kansainvälisen Rotaryn määrittelemien sääntöjen 
edelle. Tämän taustana lienee se, että rotarit toimivat myös 
autoritaarisissa maissa, eikä kaikkien niiden hallinnolliset 
periaatteet sovi yhteen Rotaryn periaatteiden kanssa. Pitkien 
neuvottelujen jälkeen Suomen lakeja noudattavat piirin säännöt ja 
klubien mallisäännöt saatiin aikaan. 

Kuvernöörikauteni jälkeen toimin kolmivuotiskauden Suomen 
Rotaryn Lääkäripankin johtoryhmän puheenjohtajana. 
Lääkäripankki oli toiminut kymmenkunta vuotta Tansaniassa ja 
välittänyt vapaaehtoisia lääkäreitä muutamaan sairaalaan. Sen 
rahoitus oli pääasiassa Ulkoministeriön kehitysyhteistyövaroista, 
rotareilta kerättiin pari euroa jäsentä kohti. Koska toiminta oli 
kestänyt vuosia aika samanlaisena, ministeriö ilmoitti, että 
samanlaisella toimintaperiaatteella rahoitusta ei voida jatkaa. 
Teimme aika perusteellisen hakemuksen, joka pohjautui 
ammattilaisten koulutukseen suoran lääkäriavun sijasta. Se kaatui 
kuitenkin lamaan, hallituksen vaihdokseen ja ulkoministeriksi 
tulleeseen Timo Soiniin, joka karsi kehitysyhteistyövaroja kovalla 
kädellä. Lääkäripankki ei ole siitä vieläkään kovin hyvin toipunut – 
valitettavasti.  

Siunatuksi lopuksi liitän mukaan tarinan, jolla aloitin 
klubivierailun kaikissa 52 klubissa.  

”Los Angelesin rotarykonventiossa kesäkuussa David Forward 
kertoi Alfred Nobelista tarinan. Nobel oli jo upporikas mies, kun 
hänen sukulaisensa kuoli ja sanomalehti sekoitti henkilöt ja teki 
muistokirjoituksen hänestä. Nobel järkyttyi sisällöstä. Onko tämä 
todella se, mistä minut muistetaan, hän kysyi itseltään. Olen 
tehnyt rahaa, mutta enkö ole tehnyt mitään hyvää, sellaista, mikä 
kestää, joka auttaa ihmiskuntaa? 

Ihmisellä on neljä perustarvetta: pysyä elossa, oppia, rakastaa ja 
jättää jälki, muisto. Nobel perusti Nobelin palkinnot ja se on 
hänen muistonsa. 

Mutta aivan tavalliset ihmiset jättävät jäljen. Paul Harris ei ollut 
merkkihenkilö. Hän oli Chicagoon muuttanut yksinäinen juristi, 
joka halusi tutustua toisten alojen ihmisiin ja perusti lounasklubin. 
Pian kävi ilmi, että pelkkä keskinäinen yhteydenpito ei ole kestävä 
syy rotaryklubeille. Perustettiin Rotarysäätiö ja rotarysta tuli 
palvelujärjestö. 

Rotarykonkari Cliff Dochtermann, entinen RI:n presidentti, sanoi 
Los Angelesissa: There is more to rotary than meeting and eating. 
Rotary on enemmän kuin kokoustamista ja syömistä.” 

 
 
 

Raimo Hallman, DGE   
 

PrePETS- ja PETS-tiedote Joulutervehdyksin piirimme 
rotareille! 

DGE Raimo Hallmanin videoviestin voit katsoa klikkaamalla alla olevaa YouTube-linkkiä! 

https://www.youtube.com/watch?v=UROwh8A9i8Y 

Antero Nousiainen, Savonlinnan Rotaryklubi   
 

Savonlinnan Rotaryklubin avustustoiminta Ukrainaan  

Savonlinnan Rotaryklubi on ollut aktiivinen Ukrainan avustaja 
syksyn 2022 aikana. 

Klubimme aktiivinen luonto- ym. valokuvaaja sai syyskuussa 
puhelun Rotarysäätiökomitean puheenjohtajalta. Soittaja kertoi, 
että tarjolla olisi 25 000 Yhdysvaltain dollaria, jos hän keksisi 
jonkin hyvän avustuskohteen. Erkki, Eki, Ikäläinen todellakin 
keksi kohteen.  

Eki kertoi heti ajatelleensa, että Ukraina tarvitsee runsaasti apua 
sekä lääkkeitä, että sidontatarpeita, sekä myös talven lähestyessä 
lämpimiä vaatteita.  

Ekin idea sai klubin kannatuksen ja hanke laitettiin käyntiin.  

Savonlinnalainen anestesialääkäri Pekka Mononen, joka itsekin 
on itsekin auttanut ukrainalaisia, hoiti lääkkeet ja 
sidontatarvikkeet keskitetysti. Hänellä on oikeus hankkia 
merkittäviä määriä lääkkeitä humanitaarisiin tarpeisiin.  

Ikäläisen Erkki organisoi kolmen Savonlinnalaisen marketin 
piha-alueelle keräystapahtumat.  
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Kuva 2. Iloista keskustelun humua piirikonferenssissa Kuopiossa 18.4.2009. 
Etualalla juhlapuhuja Petteri Taalas rouvineen, toisella puolella pöytää pari 
tuntia aikaisemmin konsertoinut Jorma Hynninen ja hänen vieressään RI:n 
presidentin edustaja Rudolf Hörndler, rouva Hörndler Taalaksen vieressä. 

Kuva 1. Klubin jäseniä hakemassa tarvikkeita Mölnlyckeltä. 
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Keräykset toteutettiin viikoittain siten, että vuoronperään oltiin 
ottamassa kunkin marketin pihassa näkyvällä paikalla kaksi (2) 
tuntia kerrallaan avustuslahjoituksia vastaan. Keräyspäivistä 
ilmoitettiin paikallisessa lehdessä.  

Oli ilahduttavaa nähdä, kuinka runsasluikuisesti ja ilomielin 
savonlinnalaiset halusivat lahjoittaa, ja näin auttaa ukrainalaisia.  

Lääkkeiden pakkaamisen organisoi klubiveli, apteekkari  
Timo Auvinen yhdessä muutaman rotarin kanssa. 
Lääkepakkauksia kertyi kaikkiaan noin 2 000. Niiden sisältöinä 
oli antibiootteja, kipu- ja anestesialääkkeitä, ja erilaisia 
sidontatarvikkeita. 
Tällä 
lääkemäärällä 
pieni klinikka 
toimii jopa 
kuukauden päivät.  

Ikäläisen Erkki, 
kun on todellinen 
monen toimen 
osaaja, niin hänellä 
oli tuttavapiirissä 
mies, joka oli 
valmis lähtemään 
ison 
pakettiautonsa 
kanssa viemään 
lääke- ja 
vaatepaketteja 
kohti Ukrainaa. 

Vielä ennen laivaan menoa Erkki ja automies Matti Kaatratsalo 
poikkesivat Hauholla. Siellä pakattiin Hämeen Mokian 
toimesta kyytiin jauhoja ja vaippoja. Näin oli iso auto ääriään 
myöten täynnä.  

Matka Puolan kautta kohti Ukrainan ja Puolan rajalla olevaa 
Mydekan kaupunkia oli alkanut.  

Mydekassa veljiä oli vastassa Harkovan Rotaryklubin edustajat, jotka 
ottivat tavarat vastaan ja lastasivat omaan autoonsa. Juttutuokion 
jälkeen, ukrainalaiset avustusten hakijat lähtivät kohti Harkovaa ja 
meidän klubin auliit avunviejät lähtivät paluumatkalle.  

Todettakoon, että Puolan puolella ennen Ukrainan rajaa oli 

kilometrien mittainen autojono, mutta meidän humanitäärinen 
kuljetus pääsi vaivatta jonon ohi.  

Savonlinnassa Erkki ja kumppanit (myös mukana ollut tulkki) olivat 
11.10.2022  

Lauantaina 15.10. klo 23.15 sai Erkki kuvallisen Whattsapp-viestin, 
että tavarat olivat turvallisesti Harkovassa.  

Olemme kaikki klubissamme ilahtuneita projektin onnistumisesta, ja 
voimme todeta, että projekti jatkuu.  

Terveisin 

Antero Nousiainen  
Savonlinnan Rotaryklubi 

 

 

Hivenen kevennystä  
Kuinka monta laulua löydät oheisesta tekstistä?  
Tekstin on kirjoittanut tätini Sirkka Seppänen  
käyttäen tunnettujen laulujen sanoja hyväksi.  

Pakkasyö on ja leiskuen Pohja  
loimuja viskoo lumi on jo peittänyt 
kukat laaksosessa taakse jo jäänyt on 
syksyn lohduttomuus istun oksalla  
uljaimman puun ja laitetaankos pesä 
myös pikkulinnuille kylmä voisko 
nyt olla kellä talven säästä kun 
tuoksahtaa on äiti laittanut kystä  
kyllä öitten varjoon talon touhu  
hukkuu kaks vain valveil on  
puolisoaan lapsen herttaisen 
nukkuessa tonttu ei vain saa unta 
onnea kun mikään mylly valmiiksi ei 
jauha itsestä on löydettävä ihmisen 
vain rauha mä pyydän taivaan valoa 
ja rauhaa päälle maan joulupukki 
lahjat jo toi niissä lukee aina Made in 
Joulupukin Maa. 

Maire kiittää, 

Puolivuotta on mennyt nopeasti ja totuuden nimessä, tuntuu aivan 
siltä, kuin olisin vasta aloittanut yhteistä taivaltamme. Tunnen olevani 
todella etuoikeutettu saadessani vierailla piirimme jokaisessa 
ainutlaatuisissa klubissa, kohdata osaavia ja hienoja rotareita. 
Onneksi vielä tapaamme - ainakin toivon näin - piirimme eri 
tilaisuuksissa.  

Tässä yhteydessä haluan vielä kerran Onnitella 70-vuotiasta  
Lieksan Rotaryklubia. Presidentti Hirvosen esittämä kutsu oli 
mieluisa ja järjestetty tilaisuus oli todella lämminhenkinen.  

Tukenani klubivierailuissa on ollut eri AG-alueiden 
apulaiskuvernöörit. Rotariystävät, ette arvaakaan, miten paljon 
kuvernöörille merkitsee asiansa osaavat apulaiskuvernöörit. Iso kiitos 
Markku, Jarmo, Juhana, Veli-Matti ja Markku! 

Haluan myös kiittää piirineuvostoa ja toimikuntia ja piirin kaikkia 
toimijoita. Piirimme keskusteleva, toisen näkemyksiä kunnioittava 
toimintakulttuuri on tärkeä yhteisten asioiden eteenpäin viemiseksi. 
Käymämme keskustelut ovat olleet antoisia.  

Hyvät rotariystävät, toivotan teille kaikille  

Rauhaisaa Joulua ja Onnellista Uutta Vuotta 2023! 
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Kuva 2. Ikäläinen, tulkki ja Kaatratsalo matkalla kohti 
Ukrainaa. 

Kuva 3. Ikäläinen, tulkki ja Kaatratsalo ja Harokavan Rotaryklubin edustajat. 

Rotariystävät, 
Jäsentietojärjestelmä kaipaa pikaisesti täydennystä! 
Meillä on 33 klubia, joista 16 ei ole kirjannut yhtään klubitoimijaa. Ystävät, Rotarypalvelussa Jaana vuodattaa isoja kyyneliä, kun ei 
tiedä, kehen klubissa ottaisi yhteyttä ja entä meidän apulaiskuvernöörit, keille he laittavat viestejä, kun ei ole yhteyshenkilöitä 
kirjattu. Yritetään jaksaa tehdä kirjaukset napakasti mahdollisimman pian (Deadline oli 15.12.).  

Jos olette unohtaneet määritystavan, niin ottaisitteko yhteyttä Ellen Turuseen, 040 082 9506 tai oman alueenne 
apulaiskuvernööriin. Myös minuun voi olla yhteydessä. 


